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 انخلاصت

ٌىو يٍ ذاضٌد  49اجطٌد هصِ انرجطتح فً حمم انسواجٍ انراتع نمسى انثطوج انحٍىاٍَح / كهٍح انعضاعح / جايعح الاَثاض نًسج 

، واسرهسفد زضاسح ذأثٍط إضافح يسحىق انعَجثٍم وانًضاز انحٍىي الاَطوفهىكساسٍٍ إنى  2010/  1/  10ونغاٌح  2009/ 11/  21

فطخ غٍط يجُس  352جهطٌح فً انمُاج انهضًٍح وطىل انعغاتاخ وعًك انرثاٌا ، إش اسررسو فً انرجطتح انعهٍمح فً أعساز الأحٍاء انً

  :انًعايهح الأونى -فطخ نكم يكطض( وكًا ٌأذً:22ووظعد عهى ثًاٌ يعايلاخ تىالع يكطضٌٍ ) Hubbardتعًط ٌىو واحس يٍ سلانح 

إضافح يسحىق   :% نًسج أسثىع واحس ، انًعايهح انثانثح0.4ح يسحىق انعَجثٍم إضاف: يعايهح سٍططج تىالع يكطضٌٍ ، انًعايهح انثاٍَح 

إضافح  :% نًسج أسثىع واحس ، انًعايهح انرايسح 0.8أساتٍع ، انًعايهح انطاتعح: إضافح يسحىق انعَجثٍم 7% نًسج 0.4انعَجثٍم 

از حٍىي /كغى عهف نًسج أسثىع واحس ، انًعايهح غى يض 0.5أساتٍع ، انًعايهح انسازسح: إضافح  7% نًسج  0.8يسحىق انعَجثٍم

ٌىياً ،  49ونغاٌح  8% يٍ انٍىو 0.4ٌىو ويٍ ثى إضافح يسحىق انعَجثٍم  7غى يضاز حٍىي /كغى عهف نًسج  0.5انساتعح: إضافح 

 49ونغاٌح  8انٍىو % يٍ  0.8ٌىو ويٍ ثى إضافح يسحىق انعَجثٍم  7غى يضاز حٍىي /كغى عهف نًسج  0.5انًعايهح انثايُح: إضافح 

ٌىياً ، أظهطخ َرائج انسضاسح انحانٍح عسو وجىز فطولاخ يعُىٌح فً أعساز انثكرطٌا انهىائٍح انكهٍح فً َهاٌح الأسثىع الأول نكٍ كاٌ 

حٍىي ( نُفس انثكرطٌا فً َهاٌح الأسثىع انثانث نًعايلاخ انعَجثٍم تانًماضَح يع انسٍططج وانًضاز انP≤0.01هُان اَرفاض يعُىي )

% يماضَح  0.08( فً أعساز تكرطٌا انمىنىٌ َهاٌح الأسثىع انساتع نًعايهح انعَجثٍم P≤0.01كًا أشاضخ انسضاسح إنى اَرفاض يعُىي )

( عهى تالً انًعايلاخ فً اضذفاع P≤0.01يع تالً انًعايلاخ . أيا تانُسثح نُسٍج انصائى فمس ذفىلد يعايلاخ انعَجثٍم يعُىٌاً )

انرثاٌا وَسثح الأول إنى انثاًَ .انعغاتح وعًك 
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Abstract 
The present experiment aimed to study the effect of diet supplementation ginger and antibiotic 

on intestinal microbiota and villi length and crypts depth  Three hundred fifty two unsexed day old 

(Hubbard) broiler chicks and divided to eight treatment with two replicates (22 chicks per replicate) as 

follows: First treatment: Control treatment with two replicate of 44 chicks  for one week. Second treatment 

: 0.4% ginger treatment with two replicate 44 chicks  for one week. Third treatment : 0.4%ginger treatment 

with two replicate 44 chicks  for seven week. Fourth treatment : 0.8 % ginger treatment with two replicate 

44 chicks  for one week. Fifth treatment : 0.8% ginger treatment with two replicate 44 chicks for seven 

week. Sixth treatment : 0.5gm antibiotic  kg feed with two replicate 44 chicks for one week. Seventh 

treatment : 0.5gm antibiotic  kg feed with two replicate 44 chicks for seven week and then supplemented 

with 0.4% ginger from 8-49 days. Eighth treatment : 0.5gm antibiotic  kg feed with two replicate 44 

chicks  for seven week and then supplemented with 0.8% ginger from 8-49 days. The results was showed 

non significant differences  in the number of total aerobic bacteria at 1st week but there are lower 

significant (P≤0.01) in total aerobic and coliform bacteria for ginger treatment 0.08% contrast with other 

treatment at 3rd and 7th week respectively . with regard to jejunum tissue  the ginger treatments were high 

significant compared with other treatment in villi length  crypts depth and villi length to crypts depth 

ratio.
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